

农业发展新视点

我国农作物秸秆资源量及利用问题研究 高忠坡 倪嘉波 李宁宁(1)

农业机械化扶持政策体系构建研究—基于三维框架模型 徐 峰 储为文 程胜男 等(7)

理论研究与探讨

基于 BP 神经网络 PID 的移栽机双闭环调速系统 叶星晨 任 玲 王 宁 等(12)

自走式表型平台及在线自整定 PID 速度控制研究 康 凯 袁洪波 肖雪朋 等(19)

阴影环境下稻麦收获边界线实时提取方法研究 陈 进 孙佳丽 陈海文 等(26)

基于机器学习的农用飞行器路径规划系统设计 赵海发(32)

旋转脱膜式残膜回收机关键部件仿真与模态分析 郑士琦 王 敏 菅雨琨 等(37)

基于机器视觉的番茄采摘器红外图谱识别研究 陈进熹 丁洁瑾(44)

采摘机器人水果检测及定位研究—基于图像处理和卷积神经网络 朱明秀(49)

设计制造

小型气力式蔬菜精量播种机设计与试验 李晓冉 张银平 刁培松 等(54)

基于蠕动泵的水肥药一体化装备设计与试验 徐 灿 刘霓红 程俊峰 等(63)

4CZ-1 型履带自走式大葱联合收获机的研制 张德学 张军强 刘学峰 等(71)

伸缩片式番茄移栽机取苗器设计 赵斌栋 王吉奎 任 玲 等(80)

夏玉米穴施肥作业机械设计与试验—基于新能源技术 杨 杰 李 厂 古冬冬 等(86)

山地柑橘园固定喷药装置的设计与试验 赵 航 赵纯清 李善军 等(91)

小型往复式甘蔗削皮机的设计 黄才贵 张更娥 李岩舟(96)

玉米茎秆甩刀式切碎装置的设计与试验 田杨秋 靳 范 杜志高 等(101)

自适应变频调速棉田灌溉系统设计与仿真 李春志 张立新 胡 雪 等(105)

农用四轴飞行器避障控制系统设计—基于机器视觉和超声波测距 吴春玉(110)

基于云计算平台的农田土壤墒情信息系统设计 王丽杰 刘婷婷(115)

试验研究

不同时段刺五加叶片黄酮含量的高光谱无损估测 王树文 修 成 董 元 等(119)

基于机器视觉的穴盘幼苗分级移栽系统设计与试验 吴龙贻 王志明 胡 越 等(127)

基于小型秸秆还田机的秸秆摩擦特性研究 肖建中 雷军乐 李 强 等(133)

- 灌溉增氧技术对玉米产量和根系生长的影响 邹华芬 汪汇源 于珍珍 等(141)
激光切割花生荚果挤压断裂力学特性试验与分析 靳县县 刘 龙 刘道奇 等(147)
基于声学方法的喷嘴流量估计 郭燚赟 邱白晶(153)
双路自动调节变量喷药控制系统试验分析 申 错 胡敏英 桑永英 等(159)
基于 LabVIEW 的果园开沟深度监测系统的设计与试验 周馨墨 坎 杂 蒙贺伟 等(164)
喷头位置与孔径对尾气回收式烟雾机雾化的影响 佟灵茹 鲁亚云 何 龙 等(171)
秸秆混肥还田机设计与试验 马 超 杨 鹏 白蒙亮 等(177)
微灌用砂石过滤器全流场数值模拟与试验 李家春 杨 涛 王永涛 等(183)
振动式石榴脱粒装置参数优化及试验 王 梦 张亚欧 刘克毅 等(188)
丘陵果园螺旋开沟机开沟刀耐磨损性能改进与试验 王少伟 康建明 彭强吉 等(193)
甜叶菊的脱叶机构研究 康丽春 祝城城 邓勇杰 等(201)

新技术应用

- 基于 DTN 算法的无人机信息检测处理系统设计 张万斌 王 丹 赵旭华(205)
水稻插秧机的人机交互智能化应用 孙春义 于长波(209)
基于 ZigBee 技术的果蔬大棚土壤墒情管理系统 张 静(213)
农机部件加工夹具设计及其三维装配仿真—基于 NX 软件 阚燚彬 刘志刚(218)
基于生态农业的蔬菜大棚可持续化种植研究 刘洋洋(222)
基于无线传感网络的采摘机器人通信系统设计 黄忠仕(226)
自控玉米收获机控制算法协同分析 陈玉祥 李东辰 马同民(231)
基于 SQL 的智能灌溉专家系统优化设计 刘小杰(235)
基于生态学技术的农牧混合管理应用研究 王 佳 容海亮 于秀国(239)

环境与能源动力工程

- 拖拉机用户界面人机分析及 JACK 仿真优化研究 张建敏 付 俊(244)
果园电动自走式履带底盘动力系统匹配设计与试验 徐高伟 宋裕民 邱绪云 等(251)
基于单片机和模糊 PID 的拖拉机空调电机控制系统 胡满红 李虹飞 (256)
基于大数据与信息技术的拖拉机零部件供应链 王 弥 (261)
基于嵌入式控制的农机自动驾驶系统布局研究 彭开勤(265)

Journal of Agricultural Mechanization Research

Vol. 44 No. 4 2022

Contents

New View of Agricultural Development

- Research on the Quantity and Utilization of Crop Straw Resources in China Gao Zhongpo et al. (1)
Research on the Construction of Agricultural Mechanization Support Policy System—Based on 3d Frame Model Xu Feng et al. (7)

Theory Study and Discussion

- Double Closed Loop Speed Regulating System of Transplanter Based on BP Neural Network PID Ye Xingchen et al. (12)
Development of Self-Propelled Crop Phenotyping Platform and Online Self-tuning PID Speed Control Method Kang Kai et al. (19)
A Study on Real-Time Extraction of Rice and Wheat Harvest Boundary Line in Shadow Environment Chen Jin et al. (26)
Design of Path Planning System for Agricultural Aircraft Based on Machine Learning Zhao Haifa et al. (32)
Simulation Analysis and Modal Analysis of the Key Components of the Rotary Unloading Residual Plastic Film Recycling Machine
..... Zheng Shiqi et al. (37)
The Study on Infrared Image Recognition for Tomato Picker Based on Machine Vision Chen Jinxi et al. (44)
Research on Fruit Detection and Location of Picking Robot—Based on Image Processing and Convolution Neural Network
..... Zhu Mingxiu et al. (49)

Design and Manufacture

- Design and Test of Small Pneumatic Precision Seeder for Vegetables Li Xiaoran et al. (54)
Design and Test of Water, Fertilizer and Medicine Integrated Equipment Based on Peristaltic Pump Xu Can et al. (63)
Design of 4CZ-1 Type Caterpillar Self-propelled Integrative Machine for Scallion Harvesting Zhang Dexue et al. (71)
Design of Stretchable Style Pick-Up Device for Tomato Transplanters Zhao Bindong et al. (80)
Design and Experiment of Fixed Hole Fertilization Mechanism for Summer Maize—Based on New Energy Technology
..... Yang Jie et al. (86)
Design and Experiment of Fixed Spraying Device in Mountain Citrus Orchard Zhao Hang et al. (91)
Design of Reciprocating Sugarcane Peeling Device Huang Caigui et al. (96)
Design and Experiment of the Corn Stalk Throwing Type Shredding Device Tian Yangqiu et al. (101)
Design and Simulation of Adaptive Frequency Conversion and Speed Regulation Irrigation System for Cotton Field
..... Li Chunzhi et al. (105)
Design of Obstacle Avoidance Control System for Agricultural Four-axis Vehicle—Base on Machine Vision and Ultrasonic Ranging
..... Wu Chunyu et al. (110)
Design of Farmland Soil Moisture Information System Based on Cloud Computing Platform Wang Lijie et al. (115)

Experiment and Research

| | |
|---|------------------------------|
| Non-destructive Estimation of Flavonoids in Leaves of Acanthopanax Senticosus in Different Periods | Wang Shuwen et al. (119) |
| Design and Experiment of Selecting and Transplanting System of Plug Seedlings Based on Machine Vision | Wu Longyi et al. (127) |
| Research on Straw Friction Characteristics Based on Small Straw Round Baler | Xiao Jianzhong et al. (133) |
| Effects of Irrigation and Aeration Technology on Maize Yield and Root Growth | Zou Huafen et al. (141) |
| Experiment and Analysis of Mechanical Properties of Laser Cutting Peanut Pods by Extrusion | Jin Tantan et al. (147) |
| Nozzle Flow Estimation Based on Acoustic Method | Guo Yiyun et al. (153) |
| Test and Analysis of Control System for Dual-way Automatic Control Variable Spraying | Shen Kai et al. (159) |
| Design and Experiment of Orchard Ditch Depth Monitoring System Based on LabVIEW | Zhou Xinzhaoy et al. (164) |
| Effect of Nozzle Position and Aperture on Atomization of Exhaust Gas Recovery Fog Machine | Tong Lingru et al. (171) |
| Design and Experiment on Straw-Fertilizer-Mixing and Returning Machine | Ma Chao et al. (177) |
| Numerical Simulation and Experiment of Full Flow Field of Sand Filter for Micro Irrigation | Li Jiachun et al. (183) |
| Parameter Optimization and Test of Vibration Type Pomegranate Threshing Device | Wang Meng et al. (188) |
| Improvement and Test of Abrase Resistance of Ditching Blades of Hill Orchard Spiral Ditcher | Wang Shaowei et al. (193) |
| Experimental Research on Defoliation Mechanism of Stevia Rebaudiana | Kang Lichun et al. (201) |

Application of New Technology

| | |
|--|------------------------------|
| Design of the UAV Information Detection and Transmission System Based on DTN Arithmetic | Zhang Wanbin et al. (205) |
| Intelligent Application of Human Computer Interaction of Rice Transplanter | Sun Chunyi et al. (209) |
| The Soil Moisture Management System of the Fruit and Vegetable Greenhouse Based on ZigBee Technology | Zhang Jing(213) |
| Fixture Design and 3D Assembly Simulation of Agricultural Machinery Parts —Based on NX Software | Que Yibin et al. (218) |
| Study on Sustainable Planting of Vegetable Greenhouse Based on Ecological Agriculture | Liu Yangyang (222) |
| Design of Picking Robot Communication System Based on Wireless Sensor Network | Huang Zhongshi(226) |
| Cooperative Analysis of Control Algorithm for Automatic Control Corn Harvester | Chen Yuxiang et al. (231) |
| Optimal Design of Intelligent Irrigation Expert System Based on SQL | Liu Xiaojie et al. (235) |
| Research on the Application of the Mixed Management of Agriculture and Animal Husbandry Based on Ecological Technology | Wang Jia et al. (239) |

Environment and Energy Power Engineering

| | |
|---|-----------------------------|
| Human-computer Analysis of Tractor User Interface and Jack Simulation Optimization | Zhang Jianmin et al. (244) |
| Matching Design and Test of Power System for Electric Self-propelled Crawler Chassis of Orchard | Xu Gaowei et al. (251) |
| The Control System of Tractor Air Conditioning Motor Based on Single Chip Microcomputer and Fuzzy PID | Hu Manhong et al. (256) |
| Tractor Parts Supply Chain Based on Big Data and Information Technology | Wang Mi (261) |
| Research on Agricultural Machine Autopilot System Layout Based on Embedded Control | Peng Kaiqin(265) |